



Confucius Institute in Edmonton

爱德蒙顿孔子学院

The Languages Centre at Woodcroft
13750 Woodcroft Avenue NW
Edmonton, AB, Canada T5M 3M4
780 498 8753

The 10th Alberta Chinese Bridge Competition for Elementary, Junior & Senior High School Students

With the support of Hanban and Chinese Consulates in Vancouver, Confucius Institute in Edmonton is going to organize the 10th Alberta Chinese Bridge for elementary, junior and senior high school students in Alberta. The theme of this competition is “**Speak Chinese and Make New Friends around the World**”.

Students who meet the following criteria will be qualified to apply.

- Alberta resident (Holding Canadian citizenship or landed immigrant status)
- Students who are studying in elementary (grade 1 – 6), junior or senior high schools in Alberta

The Theme of Competition:

“**Speak Chinese and Make New Friends around the World**”

What is the date for the competition?

May 27, 2017 (Saturday)

What are the competition categories?

Elementary Schools

- | | |
|-----------------------|--|
| 1. Elementary A (One) | Grade 1 – 3 Students studying in Chinese Bilingual program |
| 2. Elementary A (Two) | Grade 1 – 3 General Public Students |
| 3. Elementary B (One) | Grade 4 – 6 Students studying in Chinese Bilingual program |
| 4. Elementary B (Two) | Grade 4 – 6 General Public Students |

Junior High Schools

- | | |
|------------------|--|
| 5. Junior High A | Students studying in Chinese bilingual program |
| 6. Junior High B | Students studying in Chinese and Culture program |
| 7. Junior High C | Students from general public |

Senior High Schools

- | | |
|------------------|--|
| 8. Senior High A | Students studying in Chinese bilingual program |
|------------------|--|



Confucius Institute in Edmonton

爱德蒙顿孔子学院

The Languages Centre at Woodcroft
13750 Woodcroft Avenue NW
Edmonton, AB, Canada T5M 3M4
780 498 8753

-
9. Senior High B Students studying in Chinese and Culture program
10. Senior High C Students from general public

What are involved in the competition?

1. Knowledge about China and Chinese cultures – Test form: multiple choice.
2. Chinese Speech Competition in Mandarin (max 2 minutes) – Original writing.
3. Talent Competition (max 2 minutes) – Any form relating to Chinese language and culture, such as songs, piano or other music, dance, drama, calligraphy, martial art etc.

Note: For the students in Elementary Group A, the speech does not require original writing.

What are the prizes?

All the participants will receive the participation certificates. The number of prizes for each of the categories is:

- First Place -- 1 winner
- Second Place -- 2 winners
- Third Place -- 3 winners
- Special Awards -- A few

Confucius Institute will make the recommendation of those winners from junior and high schools to participate in the Chinese Bridge World Competition in China this fall. Those winners from elementary schools will be eligible to attend the summer camp free of charge organized by Confucius Institute in Edmonton here in Edmonton.

How to do the registration and where is the competition?

- Registration Fee: \$5 for elementary, \$10 for junior and senior high school students
Note: The registration fee includes pizza lunch.

Registration Form: Registration form can be downloaded from:

<http://confuciusedmonton.ca>

Please submit the registration form and payment to the Chinese teachers if the students are studying at the schools offering Chinese program.

If the students are not studying Chinese at the school, please make the cheque payable to Confucius Institute in Edmonton and send the form with the payment to:

Confucius Institute in Edmonton
13750 Woodcroft Avenue
Edmonton, Alberta, Canada, T5M 3M4

- Deadline for Registration: May 17, 2017



Confucius Institute in Edmonton

爱德蒙顿孔子学院

The Languages Centre at Woodcroft
13750 Woodcroft Avenue NW
Edmonton, AB, Canada T5M 3M4
780 498 8753

- Competition Date: May 27, 2017 (Saturday)
- Time for Competition: 8:30 am, Registration
9:00 am, Start of the competition
12:00 noon Lunch
1:00 pm Award Ceremony

Pizza lunch will be served to the student participants
- Competition Locations: Confucius Institute in Edmonton (Elementary School Students)
13750 Woodcroft Avenue, Edmonton, Alberta

Dovercourt School (Junior and Senior High School Students)
13910 122 Avenue, Edmonton, Alberta
- Contact: Ms. Brenda Chan 780 970 5233 or brenda.chan@confuciusedmonton.ca
Dr. Wei Li 780 498 8753 or 780 686 9570 or wei.li@epsb.ca



Confucius Institute in Edmonton

爱德蒙顿孔子学院

The Languages Centre at Woodcroft

13750 Woodcroft Avenue NW

Edmonton, AB, Canada T5M 3M4

780 498 8753

第十届阿尔伯塔省中小學生“汉语桥”比赛

埃德蒙顿孔子学院在中国国家汉语国际推广领导小组办公室（汉办）和中国驻温哥华总领事馆教育组的支持和赞助下，将与阿尔伯塔省各地中小学和老师合作，举办第十届阿尔伯塔省中小學生“汉语桥”比赛。

参赛选手资格

- 阿尔伯塔省的居民（拥有加拿大公民或移民身份）
- 在阿尔伯塔省学校就读的中小學生(1-12 年级)

比赛主题：学好中国话，朋友遍天下

比赛日期： 2017 年 5 月 27 日（星期六）

比赛将分为：

小学组

小学 A 组一（1-3 年级就读中英双语学制的学生）

小学 A 组二（1-3 年级没有就读中英双语学制的学生）

小学生 B 组一（4-6 年级就读中英双语学制的学生）

小学生 B 组二（4-6 年级没有就读中英双语学制的学生）

初中组

初中 A 组（就读中英双语课程的学生）

初中 B 组（就读中文二外课程的学生）

初中 C 组（没有就读以上两种中文课程的学生）

高中组

高中 A 组（就读中英双语课程的学生）

高中 B 组（就读中文二外课程的学生）

高中 C 组（没有就读以上两种中文课程的学生）



Confucius Institute in Edmonton

爱德蒙顿孔子学院

The Languages Centre at Woodcroft

13750 Woodcroft Avenue NW

Edmonton, AB, Canada T5M 3M4

780 498 8753

每组比赛都将包括以下相同内容和形式：

1. 中国语言文化及国情知识比赛 - 考试形式与题型：多项选择。
2. 汉语演讲（普通话）（限时：2分钟）- 原创作品（小学A组学生例外）。
3. 中国文化才艺表演（限时：2分钟）- 内容可包括：歌曲、音乐、舞蹈、戏剧、书法、曲艺、武术等与中国语言文化有关的才艺。

奖励办法

所有参加比赛的选手均会获得参赛纪念证书。各赛组将各自选出一、二、三等奖，其名额为一等奖一名、二等奖两名、三等奖三名，同时也会颁发数名特殊奖。初中和高中组获奖者将有机会被推荐参加在中国举办的汉语桥世界中学生中文比赛，小学组获奖者将有资格参加埃德蒙顿孔子学院举办的中文夏令营。

比赛报名及比赛地点

- 报名方式：填写申请表和交报名费- 小学生\$5，中学生\$10（午餐包括在内）。报名申请表可在 <http://confuciusedmonton.ca> 网站下载。
- 如果学生在中文学校学习，请将申请表和支票交给他们的中文老师。如果不是，请将填好的表格和支票一同寄往：

Confucius Institute in Edmonton

13750 Woodcroft Avenue

Edmonton, Alberta, T5M 3M4

- 付款方式：如写支票，收款人为：Confucius Institute in Edmonton
- 报名截止日期：2017年5月17日
- 比赛时间：2017年5月27日上午8:30分注册，9:00比赛，12:00午饭，1:00颁奖典礼
- 埃德蒙顿孔子学院将为参赛的学生提供比萨午餐
- 比赛地点：埃德蒙顿孔子学院（小学组） 13750 Woodcroft Avenue, Edmonton
- 德华公立学校（初中和高中组） 13910 122 Avenue, Edmonton
- 联系人：Ms. Brenda Chan 780-970-5233 brenda.chan@confuciusedmonton.ca

Dr. Wei Li 780-686-9570 780-498-8753 wei.li@epsb.ca